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De energielasten van veel huishoudens zijn enorm gestegen. Het CBS berekende 
een stijging van gemiddeld 82% in januari 2022.1 Door de oorlog in Oekraïne en 
de noodzakelijke harde sancties tegen Poetin zullen de energieprijzen verder 
stijgen. Deze gevolgen van de oorlog alsook van de sancties moeten we met 
elkaar bereid zijn te dragen. Want het alternatief -Poetin zijn gang laten; het 
verlies van democratie, vrede en vrijheid in Europa- zal een nog veel hogere prijs 
hebben. Tegelijkertijd is de prijsstijging van energie voor veel mensen met een 
laag inkomen amper tot niet op te hoesten. De overheid kan en moet helpen 
deze draagbaar te maken door nu over te gaan tot compensatie voor de hoge 
energielasten. Het Rijk heeft aangekondigd mensen met een bijstandsuitkering 
voor 200 euro te willen compenseren. Dit voornemen is nog steeds niet 
uitgewerkt en recentelijk zei premier Rutte dat: “mensen met een kleine 
portemonnee nog even geduld moeten hebben”.2 Echter laat de betaling van de 
fors verhoogde energierekening niet op zich wachten voor mensen met een 
minimuminkomen. Daarom wil de PvdA nu actie. PvdA Kamerlid Henk Nijboer 
dient in de Tweede Kamer een motie in die ervoor zorgt dat mensen met een 
minimuminkomen voor 1 april de compensatie op hun rekening kunnen hebben.3 
Middels deze schriftelijke vragen aan het Groningse gemeentebestuur wil de 
fractie van de PvdA in de gemeenteraad van Groningen dat niet langer gewacht 
wordt op het kabinet maar dat minima alvast door de gemeente gecompenseerd 
worden voor de stijgende energieprijzen. Met het aannemen van de motie 
Nijboer in de Tweede Kamer kan en volgens de fractie van de PvdA moet de 
gemeente een stap naar voren doen en alvast overgaan tot compensatie. Tevens 
is de PvdA van opvatting dat iedereen met een laag inkomen voor compensatie 
in aanmerking zou moeten komen en dat de compensatie hoger moet zijn dan 
200 euro. Hierover heeft de PvdA fractie de volgende vragen aan het 
gemeentebestuur:  
 

1) Deelt het gemeentebestuur de zorgen van de PvdA over de toenemende 
energiearmoede als gevolg van de stijgende energielasten? Zo nee, 
waarom niet?  

 
2) Deelt het gemeentebestuur de opvatting van de PvdA dat mensen met een 

laag inkomen gecompenseerd dienen te worden? Zo nee, waarom niet?  
 

 

 
1 https://www.cbs.nl/nl-nl/nieuws/2022/07/prijs-van-energie-86-procent-
hoger#:~:text=Effect%20van%20verbruik%20op%20de%20energierekening&text=Het%20effect
%20van%20een%20verwacht,ten%20opzichte%20van%20vorig%20jaar. 
2 https://www.hartvannederland.nl/nieuws/politiek/rutte-over-stijgende-prijzen-mensen-met-kleine-
portemonnee-moeten-even  
3 https://open-pilot.overheid.nl/Details/oep-
c62599cc43cf6fa1e1f0fc0a61d7076c6565d8f0/1?hit=17&organisatie_filter=mnre1013&thema=c_4348dad1&p
age=2#panel-tekst 



 
 

3) Gelet op het voornemen van het Rijk en als de motie Nijboer wordt 
aangenomen kan de gemeente overgaan tot compensatie en hiervoor een 
claim neerleggen bij het Rijk. Is het gemeentebestuur bereidt om nog 
voordat de landelijke regeling voor compensatie is uitgewerkt nu alvast 
over te gaan tot compensatie? Zo nee, waarom niet? Zo ja kunt u 
toezeggen binnen enkele weken over te gaan tot compensatie?  

 
4) Is het college bereidt hiervoor iedereen met een laag inkomen naast 

bijstandsgerechtigden ook werkenden en jongeren met een laag inkomen 
te compenseren voor ten minste de door het Rijk toegezegde 200 euro? 
Zo nee, waarom niet? 
 

 
5) Bij de PvdA komen veel signalen binnen van mensen met enorme 

verhogingen van de energierekening. Zo vertelde zaterdag een man nog 
aan fractievoorzitter Julian Bushoff het volgende: “Ik moet komende 
maand weer 112 euro meer afrekenen met een minimum inkomen, ik zou 
niet weten hoe.” Gelet op dat veel mensen (met een laag inkomen) in een 
vergelijkbare situatie zitten is voor de PvdA volstrekt helder dat een 
eenmalige compensatie van 200 ontoereikend is. 200 euro compensatie 
help, maar meer is nodig. Ook de VNG beaamt dit. Is het college bereidt 
samen met de VNG bij het Rijk alles op alles te zetten voor meer 
compensatie? Zo nee waarom niet? Zo ja wat gaat het college daarvoor 
doen? 
 

6) Is het college bereidt en ziet het college mogelijkheden om voor minima in 
onze gemeente alvast een extra compensatie aan te bieden (bijv. uit 
reserve/rekeningsresultaat)? En hiervoor in VNG verband de claim bij het 
Rijk te leggen? Zo nee waarom niet? Zo ja hoeveel en per wanneer kan 
het college daar meer duidelijkheid over geven?  
 

 
7) Gelet op dat elke maand mensen verder in de problemen komen doordat 

ze amper tot niet hun sterk verhoogde energierekening kunnen betalen is 
de urgentie en noodzaak voor compensatie hoog. Is het college bereidt 
spoedig te antwoorden op deze vragen en bovenal spoedig over te gaan 
tot daadwerkelijke compensatie zoals gevraagd?  

  
 
 
 
 
 
 


